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BR.0002.6.2014 

 

Protokół Nr XLVII/2014 

sesji Rady Gminy Czerwonak, 

która odbyła się w dniu 12 czerwca 2014 r. 

 

Sesję Nadzwyczajną rozpoczęto o godzinie 9.00, a zakończono o godzinie 12.30. Z ustawowego 

składu Rady Gminy Czerwonak, liczącego 21 radnych, w obradach wzięło udział 19 radnych 

(nieobecni usprawiedliwieni: radna Anna Kudzia, radny Janusz Andrzejewski); lista obecności 

stanowi załącznik nr 1; oraz Wójt, Zastępcy Wójta, Radca Prawny, Skarbnik, Sekretarz, 

przedstawiciel firmy SITA Zielona Energia Szymon Cegielski, przedstawiciel firmy SITA Polska 

Andrzej Zioło, Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej Urzędu Miasta 

Poznania Bożena Przewoźna, sołtysi, Przewodniczący Zarządów Osiedli i przedstawiciele prasy 

lokalnej. 

 

 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji. 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

3. Uchwała w sprawie wyrażenia stanowiska Rady Gminy Czerwonak w przedmiocie budowy 

Instalacji Termicznego Przekształcania Odpadów Komunalnych (ITPOK). 

4. Zamknięcie sesji. 

 

 

Ad.1. Otwarcie sesji. 

Otwarcia obrad, powitania zgromadzonych i stwierdzenia prawomocności obrad dokonał 

Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak. 

 

Ad.2. Przedstawienie porządku obrad. 

 Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak poinformował, że zgodnie z przepisami nie 

należy wprowadzać innych dodatkowych punktów do porządku obrad sesji nadzwyczajnej. 

 

Ad.3. Uchwała w sprawie wyrażenia stanowiska Rady Gminy Czerwonak w przedmiocie budowy 

Instalacji Termicznego Przekształcania Odpadów Komunalnych (ITPOK). 

 Przedstawiciel firmy SITA Polska Andrzej Zioło oraz przedstawiciel firmy SITA Zielona 

Energia Szymon Cegielski przedstawili prezentację dotyczącą stanu zaawansowania projektu 

Instalacja Termicznego Przekształcania Odpadów Komunalnych w Poznaniu. Przedstawiciele 

poinformowali, że budowana instalacja pozwoli na wypełnienie obowiązków narzuconych na 

gminy w zakresie zagospodarowania odpadów. Prezentacja zawierała między innymi: zalety 

realizacji Instalacji Termicznego Przekształcania Odpadów Komunalnych, lokalizację ITPOK, 

przykładowe instalacje termicznego przetwarzania odpadów komunalnych w Europie, główne 

postanowienia umowy na realizację ITPOK, która powstanie w ramach Partnerstwa Publiczno-

Prywatnego, strukturę realizacji projektu, partnerów SITA Zielona Energia dla budowy ITPOK, 

podstawowe dane dot. instalacji, analizę ruchu samochodowego wraz z układem drogowym oraz 

główne zasady działania ITPOK. 

 Podstawowe dane przekazane przez przedstawicieli w/w firm: 

- 8 kwietnia 2013 r. Miasto Poznań i SITA Zielona Energia podpisały umowę na realizację Instalacji 

Termicznego Przekształcania Odpadów Komunalnych (ITPOK), 

- projekt realizowany będzie w ramach Partnerstwa Publiczno-Prywatnego. Współpraca obejmuje 

zaprojektowanie, budowę, finansowanie oraz eksploatację zakładu, 
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- instalacja powstanie na terenie elektrociepłowni Karolin, 

- okres budowy – 3,5 roku od dnia podpisania umowy do wybudowania instalacji natomiast okres 

eksploatacji 25 lat od rozpoczęcia eksploatacji, 

- instalacja przystosowana jest do przetwarzania zmieszanych odpadów komunalnych, innych niż 

niebezpieczne, 

- wydajność instalacji ok. 210 000 ton/rok, 

- przewidywany koszt inwestycji ok. 725 mln zł, projekt zostanie sfinansowany ze środków 

własnych SITA Zielona Energia oraz z długoterminowych kredytów, 

- Miasto Poznań ubiega się o dofinansowanie projektu ze środków Unii Europejskiej w wysokości 

352 mln zł, 

- instalacja rozpocznie działalność w drugiej połowie 2016 r. i pozwoli na redukcję ilości odpadów 

komunalnych trafiających na składowiska, zgodnie z dyrektywami UE i polskim prawem, 

- powstająca w trakcie spalania odpadów energia cieplna będzie odbierana przez operatora sieci 

ciepłowniczej, natomiast energia elektryczna trafi do sieci energetycznej. 

 W dyskusji głos zabrali: przedstawiciele firm SITA Polska i SITA Zielona Energia, radna 

Wiesława Fedder, Wiceprzewodniczący Rady Piotr Picyk, Dyrektor Wydziału Gospodarki 

Komunalnej i Mieszkaniowej Urzędu Miasta Poznania Bożena Przewoźna, Wiceprzewodnicząca 

Rady Renata Walerych, radny Jacek Sommerfeld, radny Marek Pietrzyński, Zastępca Wójta 

Tomasz Stellmaszyk, Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów Maria Libera, Wójt Mariusz 

Poznański, Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak. 

 Najważniejsze informacje uzyskane od przedstawicieli firm SITA Polska i SITA Zielona 

Energia oraz Dyrektora Wydziału Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej Urzędu Miasta 

Poznania Bożeny Przewoźnej wynikające z pytań zadanych przez radnych: 

- odpady segregowane nie będą spalane, do spalarni pojadą tylko odpady zmieszane, 

- doświadczenia z innych spalarni wskazują, że 28-34% wsadu stanowi odpad w postaci żużla, 

- na tablicy informacyjnej przed spalarnią będą wyświetlane dane dotyczące poziomu emisji z 

instalacji, 

- spalarnie, które powstały w ostatnim czasie umiejscowione są poza skupiskami ludzkimi nie 

dlatego, że stanowią zagrożenie, a z powodów logistycznych dlatego, że nie można zapewnić 

odpowiedniego strumienia odpadów, 

- odpady będą spalane w technologii rusztowej, ponieważ tylko taką technologię Unia Europejska 

dofinansuje, 

- z tytułu zmiany technologii ze składowania odpadów na termiczne przekształcanie nie zwiększy 

się opłata dla mieszkańców, 

- w budżecie Miasta Poznania w Wieloletniej Prognozie Finansowej zarezerwowano 120 mln zł na 

budowę układu drogowego, 

- spalarnia będzie przyjmowała odpady przekazane przez Miasto Poznań, 

- firma Sita Zielona Energia buduje spalarnie dla środowiska w partnerstwie z Miastem Poznań i w 

tym momencie nie jest firmą komercyjną od której można oczekiwać apanaży, a jakakolwiek 

dodatkowa inwestycja zwiększyłaby koszty całego projektu, 

- lokalizacja spalarni w Karolinie wiąże się z wymogami Unii Europejskiej, która stawia wymóg 

wykorzystania energii elektrycznej i cieplnej, 

- w razie awarii, niekontrolowanego wycieku do gromadzenia wycieków służy bunkier, 

- Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej Urzędu Miasta Poznania Bożena 

Przewoźna zapewniła, że poinformuje Prezydenta Miasta Poznania o sugestiach Wójta, aby 

rozmawiać w szerszym gronie na temat ochrony środowiska w Koziegłowach, 

- spalarnia nie będzie negatywnie wpływać na środowisko dlatego niewłaściwe jest użycie 

stwierdzenia, że mieszkańcom należy się od firmy Sita rekompensata. 

 Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak poinformował, że w celu zaspokojenia potrzeby 

rekompensaty, której oczekują mieszkańcy Koziegłów z uwagi na ewentualne uciążliwości został 
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przygotowany projekt uchwały sygnalizujący pewne kierunki działania. W międzyczasie pojawiły 

się nowe propozycje ze strony radnego Marka Pietrzyńskiego oraz Wójta Gminy. W związku z 

powyższym w celu pogodzenia wszystkich propozycji Przewodniczący Rady sformułował nowy 

projekt uchwały w formie autopoprawki, który radni otrzymali przed sesją na stoły, a członkowie 

komisji doraźnej, w której zainicjowany został pomysł zwołania sesji nadzwyczajnej, otrzymali go 

drogą mailową dzień wcześniej. Następnie Przewodniczący Rady odczytał autopoprawkę 

uwzględniając sugestie radnego Marka Pietrzyńskiego i prosił o dopisanie (do projektu 

rozłożonego na stoły) w ostatnim zdaniu po wyrażeniu „stałego monitorowania” wyrażenia „pod 

względem chemicznym i biologicznym”. 

 Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak zapytał, czy radni mają uwagi do 

przedstawionego projektu uchwały. 

 Wiceprzewodniczący Rady Piotr Picyk poinformował, że projekt radnego Marka 

Pietrzyńskiego jest bardziej szczegółowy. Zdaniem Wiceprzewodniczącego w obu uchwałach 

niewłaściwe jest powierzenie wykonania uchwały Przewodniczącemu Rady. 

 Wiceprzewodniczący Rady, Przewodniczący Klubu Radnych PO Piotr Picyk powiedział, że 

klub wyraził negatywne stanowisko w sprawie projektu uchwały przygotowanego przez 

Przewodniczącego Rady. Klub zaproponował przyjęcie projektu uchwały przygotowanego przez 

radnego Marka Pietrzyńskiego z usunięciem w § 3 wyrażenia „i Przewodniczącemu Rady Gminy 

Czerwonak”. Stanowisko klubu stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

 Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak zgodził się na wykreślenie w § 3 wyrażenia „i 

Przewodniczącemu Rady Gminy Czerwonak” również w swoim projekcie uchwały. 

Radny Marek Pietrzyński zwrócił uwagę, że w projekcie, który przygotował po wydaniu 

opinii przez Wójta, uwzględnił sugestie Wójta. W projekcie radnego zdania uwzględniające 

sugestie Wójta zostały podkreślone. Projekt radnego Marka Pietrzyńskiego stanowi załącznik nr 3 

do protokołu. 

Przewodniczący Rady powiedział, że projekt przygotowany przez niego został 

wypracowany na posiedzeniu doraźnej Komisji Rady Gminy Czerwonak ds. Monitorowania 

Lokalizacji i Budowy Spalarni oraz Modernizacji Układu Drogowego Gdyńska – Bałtycka następnie 

zmieniony po zapoznaniu się z uwagami Wójta i propozycją radnego Marka Pietrzyńskiego. 

Autopoprawka została wysłana do członków doraźnej komisji i nikt nie zgłosił uwag. 

Przewodniczący Rady odnosząc się do projektu radnego Marka Pietrzyńskiego poinformował, że 

radny zgłosił poprawkę o wykreślenie w §2 wyrażenia „w formie deklaracji”. Przewodniczący Rady 

ma wątpliwość na ile inwestor jest uprawniony, aby budować sieć punktów pomiarowych do 

stałego monitorowania zanieczyszczeń, realizować badania i dostarczać wyniki badań. Do 

prowadzenia tego typu badań uprawnione są tylko instytucje państwowe. Dlatego formuła 

zawarta w projekcie przygotowanym przez Przewodniczącego Rady jest lepsza, bardziej ogólna. 

Wiceprzewodniczący Rady Piotr Picyk powiedział, że radny Marek Pietrzyński uwzględnił 

sugestie Wójta dlatego nie rozumie argumentu Przewodniczącego Rady i zaproponował przyjęcie 

projektu radnego Marka Pietrzyńskiego. 

Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak przypomniał, że Wójt zaproponował 

doprecyzowanie pojęcia instalacji stałego monitorowania stanu środowiska, ale nie wskazywanie 

w jaki sposób to wykonać. 

Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak zaproponował przegłosowanie w pierwszej 

kolejności projektu uchwały przygotowanego przez niego z inicjatywy doraźnej komisji wraz z 

autopoprawką, w drugiej kolejności projektu uchwały radnego Marka Pietrzyńskiego. 

 W związku z powyższym Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak poddał pod głosowanie 

projekt uchwały przygotowany przez niego z inicjatywy doraźnej komisji wraz z autopoprawką. W 

głosowaniu wzięło udział 18 radnych z 18 obecnych na sali. Uchwała została przyjęta 13 głosami 

przy 5 przeciw i stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 
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Ad.4. Zamknięcie sesji 

 Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak zamknął XLVII sesję Rady Gminy Czerwonak. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Protokół sporządziły: 

Izabela Lesiecka 

Monika Grzebielucha-Andrusieczko 


